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P r o t o k ó ł  Nr XVI/16  

z sesji Rady Gminy Narewka odbytej w dniu 29 września 2016 r.  

w Urzędzie Gminy Narewka ul. Białowieska 1 

Obecni radni: 

1. Niedźwiedź Andrzej Marcin   - zam. Kapitańszczyzna 

2. Birycka Barbara     - zam. Siemianówka 

3. Gresiuk Anna     - zam. Siemianówka 

4. Birycki Igor Janusz    - zam. Lewkowo Stare 

5. Borowska Tamara    - zam. Planta 

6. Chlabicz Leon     - zam. Narewka 

7. Ciełuszecki Jan     - zam. Lewkowo Nowe 

8. Drozd Jerzy     - zam. Narewka 

9. Gieryng Agnieszka Maria   - zam. Świnoroje 

10. Kalinowski Paweł    - zam. Nowe Masiewo 

11. Krasnopolski Mirosław   - zam. Narewka 

12. Pańkowska Walentyna   - zam. Narewka 

13. Ptaszyńska Iwona    - zam. Cieremki 

14. Romańczuk Anatol    - zam. Guszczewina 

15. Sadowski Stanisław    - zam. Tarnopol 

W sesji ponadto udział wzięli: 

1. Pawilcz Mikołaj            - Wójt Gminy  

2. Janowski Mikołaj    - Radny Woj. Podlaskiego 

3. Ochryciuk Anatol    - Prezes Zarządu CB w Lewkowie 

4. Wappa Mikołaj     - Kierownik GOZ w Narewce 

5. Dudar Izydora     - rzecznik prasowy SP ZOZ 

6. Kulbacki Mirosław    - radny Rady Powiatu 

7. Jerzy Ługowoj     - Zastępca N-czego N-ctwa Browsk 

8. Pabian Olimpia     - Dyrektor BPN 
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9. Czurak Mikołaj     - p-ciel OSM Hajnówka 

10. Dynkowski Jan    - Pow. Lekarz Weterynarii 

11. Lewsza Maria     - Dyrektor Zespołu Szkół 

12. Karpiuk Jadwiga    - Redaktor G. „Nad Narewką” 

13. Stocki Piotr     - P-cy Rady Pow. Podl. Izby Roln. 

14. Zubrycki Piotr     - sołtys sołectwa Babia Góra 

15. Rejent Helena     - sołtys soł. Eliaszuki, Dyr. GOK 

16. Kiczkaluk Włodzimierz   - sołtys sołectwa Grodzisk 

17. Saczko Olimpia    - sołtys sołectwa Guszczewina 

18. Adamiuk Marzenna    - sołtys sołectwa Janowo 

19. Chodakowski Jerzy    - sołtys sołectwa Krynica 

20. Wojciechowski Jan    - sołtys sołectwa Leśna   

21. Ciełuszecki Jan    - sołtys sołectwa Lewkowo Nowe 

22. Bondaruk Eugeniusz    - sołtys sołectwa Lewkowo Stare 

23. Łomaszkiewicz Jarosław   - sołtys sołectwa Nowe Masiewo 

24. Łuksza Helena     - sołtys sołectwa Michnówka 

25. Trusiewicz Paweł          - sołtys sołectwa Mikłaszewo 

26. Korolczuk Maria    - sołtys sołectwa Nowa Łuka 

27. Gryc Mieczysław    - sołtys sołectwa Narewka 

28. Łuksza Michał     - sołtys sołectwa Olchówka 

29. Zdanowski Aleksander   - sołtys sołectwa Planta 

30. Suchodoła Witalis    - sołtys sołectwa Podlewkowie  

31. Kardasz Mikołaj    - sołtys sołectwa Siemianówka 

32. Kajdewicz Krzysztof    - sołtys sołectwa Skupowo 

33. Hajduk Urszula    - sołtys sołectwa Tarnopol 

34. Kalinowski Paweł         - sołtys sołectwa Zabłotczyzna 

Obrady XVI sesji Rady Gminy otworzył o godz. 10:00 Przewodniczący 

Rady Gminy Narewka Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź i im przewodniczył. 
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Po powitaniu zebranych i stwierdzeniu prawomocności obrad /w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał/ Pan przewodniczący przedstawił porządek obrad XVI sesji. 

Po przedstawieniu porządku dziennego głos zabrał Pan Igor Janusz Birycki – 

radny ze wsi Lewkowo Stare, który opowiedział się za wykreśleniem w 

projekcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego punktu 2 w § 1. Przedstawił i przekazał 

prośbę mieszkańców wsi Lewkowo Stare w tej sprawie. 

         /prośba mieszkańców – zał. Nr 1 – w załączeniu/ 

Wyjaśniając Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy mówił, że proponuje się 

objęcie miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego działek w 

Lewkowie Starym żeby pomóc ludziom, gdyż weszła w życie ustawa o ustroju 

rolnym zgodnie, z którą przedsiębiorca nie będzie mógł kupić gruntów rolnych. 

To plan miejscowy określa, co może być na danym terenie. Punkt 2 w § 1 

projektu uchwały można wykreślić, bądź wykreślić słowo „składowe”. Można 

też wykreślić działkę z tzw. ogródkami działkowymi 

Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka proponuje przyjąć porządek obrad 

przedstawiony przez Pana przewodniczącego, gdyż na początku sesji nie ma 

sensu wykreślać punktu z projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. 

Porządek obrad XVI sesji Rady Gminy przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 

2. Wnioski i interpelacje radnych. 

3. Ochrona zdrowia na terenie gminy. 

4. Działalność OSM w Hajnówce na terenie gminy Narewka. 

5. Informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2016 r. 

6. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 2016 – 

2031. 
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7. Zmiany w budżecie gminy na 2016 r.  

8. Powzięcie uchwał w sprawach: 

    - wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości, 

    - określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 r., 

     - ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat łączony, 

     - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego.    

9. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XV a XVI sesją 

Rady Gminy. 

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

11. Wolne wnioski. 

Do punktu 1 – przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zwrócił 

się do radnych z pytaniem, czy mają jakieś uwagi do protokołu z XV sesji Rady 

Gminy? 

Do protokołu z XV sesji Rady Gminy radni żadnych uwag nie zgłosili i w 

zarządzonym głosowaniu 14 głosami – za, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się 

przyjęli. Od głosu wstrzymał się radny, który nie był obecny na poprzedniej 

sesji Rady Gminy (P. Leon Chlabicz). 

Do punktu 2 – wnioski i interpelacje radnych. 

            W tym punkcie porządku dziennego głos zabrali: 

1. Pan Jan Ciełuszecki – radny ze wsi Lewkowo Nowe podziękował za łagodne, 

bezpieczne przejścia dla pieszych przy drodze wojewódzkiej Nr 687 w 

Lewkowie Nowym. Wnioskował o wyrównanie gminnych dróg żwirowych na 

terenie sołectwa Lewkowo Nowe. Zwrócił się do radnego Rady Powiatu Pana 

Mirosława Kulbackiego o doprowadzenie do wycięcia suchych drzew przy 

drodze powiatowej w Lewkowie Nowym, o co ubiega się od trzech lat i drzewa 

nie zostały jeszcze wycięte. Wnioskował o poprawę nawierzchni drogi 
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wojewódzkiej od początku wsi Lewkowo Nowe w kierunku Bondar. 

2. Pan Anatol Romańczuk – radny ze wsi Guszczewina pytał, co z przebudową 

drogi wojewódzkiej Nr 687? Wnioskował o wycięcie zakrzaczenia przy drodze 

powiatowej tj. od kirkutu w Narewce do Guszczewiny /na odcinku ok. 300 m/. 

3. Pani Walentyna Pańkowska – radna ze wsi Narewka pytała, czy byłaby 

możliwość ułożenia chodnika przy drodze w stronę Janowa? 

4. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka wnioskował o naprawę podjazdu 

dla niepełnosprawnych oraz o podcięcie gałęzi drzew przy GOZ w Narewce. 

Poinformował o sytuacji w Zespole „Cegiełki” i stanowisku Komisji ds. 

Socjalnych i Społecznych w tej sprawie. Stanowisko na piśmie przekazał Panu 

Wójtowi. Podkreślił, że sytuacja w zespole jest niedobra i po powrocie z 

Włocławka w zespole może pozostać kilka osób. Komisja prosi władze gminne i 

Panią dyrektor GOK o podjęcie działań, zdecydowanych kroków, żeby 

uzdrowić, poprawić sytuację w zespole. Stanowisko komisji w tej sprawie było 

przedstawiane już 3 czerwca ubiegłego roku.  

5. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka zgłosiła, że oświetlenie 

nieruchomości Pronar-u od strony drogi powiatowej Narewka – Mikłaszewo 

„oślepia kierowców” – użytkowników drogi i wnioskowała o poprawę 

oświetlenia tj. zmianę kąta ustawienia latarni. Wnioskowała o wyrównanie drogi 

Siemianówka – Pasieki, wycięcie zakrzaczenia /gałęzi brzóz/ przy drodze Pręty 

– Pasieki oraz o wycięcie zakrzaczenia przy drodze powiatowej na odcinku od 

wsi Zabrody do Prętów. 

6. Pan Mirosław Krasnopolski – radny ze wsi Narewka wnioskował o 

uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi na wszystkich przejazdach 

kolejowych przy drodze wojewódzkiej Nr 687 na terenie naszej gminy. 

7. Pan Jerzy Drozd – radny zam. w Narewce zwrócił się do przedstawiciela 

Nadleśnictwa Browsk o podsypanie drogi ze Skupowa do Bernackiego Mostu. 

8. Pani Barbara Birycka – radna ze wsi Siemianówka prosiła o wyrównanie 



 

6 

gminnych dróg żwirowych na terenie Siemianówki. 

9. Pan Paweł Kalinowski – radny ze wsi Nowe Masiewo wnioskował o 

wykonanie przepustu na posesję Pana Grzegorza Siemakowicza. 

10. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy, radny ze 

wsi Kapitańszczyzna wnioskował o podcięcie gałęzi wierzby przy drodze z 

Kapitańszczyzny do Baczyńskich oraz o prawidłowe oznakowanie Podlaskiego 

Szlaku Bocianiego w okolicach mostu na rz. Narewka między wsiami Lewkowo 

Stare i Kapitańszczyzna – brak jednego drogowskazu (na Ochrymy), a kilka jest 

zdewastowanych. 

            Przewodniczący obrad Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź udzielił głosu 

Pani Olimpii Pabian – Dyrektorowi Białowieskiego Parku Narodowego. 

Zabierając głos Pani Olimpia Pabian poinformowała, że dyrektorem BPN jest od 

4 miesięcy. Podziękowała za zaproszenie na sesję. Mówiła między innymi, że 

Gminy Narewka i Białowieża mają wiele wspólnego, to na ich terenie znajduje 

się Białowieski Park Narodowy. Zapewniła o otwartej współpracy z gminami. 

Uważa, że BPN powinien otworzyć się na mieszkańców. Zapraszała do różnego 

rodzaju aktywności. Poinformowała, że w ostatnim czasie ruszył projekt - 

spacery tematyczne dla mieszkańców. Są jednak pewne zasady i elementy, 

których jako Park nie mogą przekroczyć. Chcieliby wypromować dodatkowy 

certyfikat, żeby można było lepiej sprzedać miejscowe produkty. W trakcie 

spotkań można byłoby wypracować, zgłosić, w jaki sposób można pomóc sobie 

wzajemnie tj. jak Park może pomóc mieszkańcom a mieszkańcy BPN. Ostatni 

rok był bardzo aktywny, dużo się mówiło o Puszczy Białowieskiej i BPN. 

Zaprosiła do Białowieży, na wspólne wyjazdy. Proponowała śledzić stronę 

internetową BPN. Wyraziła nadzieję, że współpraca się uda. 

             W dyskusji głos zabrali: 

1. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka pytał Panią Dyrektor BPN o 

jej zdanie na temat ochrony przyrody Puszczy i Parku, czy jest za tym, żeby 
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drzewa schły? 

2. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN w nawiązaniu do głosu przedmówcy 

stwierdziła, że BPN działa na podstawie ustawy o ochronie przyrody, tj. innej 

ustawy niż lasy. Chciałaby próbować łączyć ludzi nie wdając się w politykę. 

Skupmy się na budowaniu dobrych relacji. To nie od dyrekcji parku zależy, co 

będzie. Ma nadzieje, że problem zostanie rozwiązany. Park Narodowy to 

ochrona przyrody. 

3. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, że Pani Dyrektor 

powołuje się na ustawę o ochronie przyrody. Na początku tej ustawy jest zapis o 

odtwarzaniu, przywracaniu stanu pierwotnego. Na podstawie tego, co się dzieje 

w Puszczy Białowieskiej trudno znaleźć elementy, które wpisują się w ochronę. 

Las był naturalnym naszym dobrodziejstwem i nie można się pogodzić z tym, że 

las ginie. Mówi się, że jest to dziedzictwo kulturowe. Proponował pokazać 

argumenty, że teraz las jest dziedzictwem kulturowym. Dawniej ludzie byli 

aktywni w stosunku do Puszczy i to na bazie ich działalności można było 

utworzyć Park i rezerwat. Nic z elementów dziedzictwa kulturowego teraz nie 

ma. Można mówić, że jesteśmy w fazie „dziedzictwa kornikowego”, co 

oddawałoby to, co się tu dzieje. 

4. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN poinformowała, że w dniu jutrzejszym 

odbędzie się spotkanie Polsko – Białoruskie w sprawie Puszczy Białowieskiej. 

Zostanie powołana komisja do spraw ochrony środowiska i grupa robocza ds. 

opracowania planu działania, zarządzania światowym dziedzictwem Puszczy 

Białowieskiej. Eksperci powołani do komisji będą zapraszać ekspertów z 

zewnątrz i będą konsultacje społeczne. 

5. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy zwrócił się do pani Dyrektor BPN o 

zezwolenia kilku /np. 5/ kajakom dziennie płynięcie rzeką pod prąd z Narewki 

do Kosego Mostu. Prosił o organizowanie 1 – 2 imprez w ciągu roku przez PBN 

na terenie Gminy Narewka. 
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Poinformował, że uczestnicy konferencji „Turystyka na terenach cennych 

przyrodniczo” na podstawie tego, co zobaczyli w Puszczy mogą zmienić swoje 

wyobrażenie o niej. 

6. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN odnosząc się do głosu Pana Wójta 

mówiła, że rzeka jest wspólna i wspólnie z Nadleśnictwem Browsk na przyszły 

rok ustalą formy udostępniania rzeki i opracują umowy dot. korzystania z niej. 

Będą one dla wszystkich podmiotów, które chcą korzystać z rzeki. Jest za 

zorganizowaniem imprezy na terenie Gminy Narewka. 

7. Pan Mikołaj Janowski – Radny Województwa Podlaskiego mówił, że już do 

poprzednich dyrektorów parku powiedział, że BPN może stać się drugim 

pracodawcą w powiecie. Uważa, że Park jest hermetycznie zamknięty na 

naukowców, którzy żyją „sami dla siebie”. Żadne opracowanie naukowe nie jest 

przekazywane. Potrzebne są takie działania Parku, żeby stowarzyszenia, hotele, 

restauracje itp. mogły korzystać na tej działalności. Jego zdaniem BPN pozostał 

w tyle za Biebrzańskim, który został dobrze wypromowany. 

8. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN mówiła, że chcą żeby mieszkańcy 

poczuli, że mają coś z Parku. Do Białowieży przyjeżdża rocznie 150 tys. 

turystów, a do Biebrzańskiego Parku Narodowego ok. 20 tys. Białowieża 

pozostanie „perłą” w Europie. Prosiła żeby, jeśli ktoś ma jakieś pomysły, do 

których BPN może się włączyć przekazywać je, a BPN przedłoży swoje. 

9. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, że żubry wychodzą 

na łąki rolników. Pokazał Pani dyrektor zdjęcia jak wyglądają rowy 

melioracyjne po konserwacji i po przejściu przez nie żubrów. Prosił o środki dla 

Gminnej Spółki Wodnej „Łozowe” na doprowadzenie rowów do odpowiedniego 

stanu po zniszczeniu ich przez żubry. 

10. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, 

że nie jest tak, że BPN chroni przyrodę, a leśnicy tylko z niej korzystają, 

użytkują, wycinają drzewa. Pytał, czy można kupić drewno w BPN? 
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11. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN odpowiadając na pytanie Pana 

przewodniczącego poinformowała, że mają trochę drewna z rezerwatów 

krajobrazowych i sprzedają dla mieszkańców. W BPN nic nie pozyskują. 

12. Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź – Przewodniczący Rady Gminy mówił, że 

są na świecie i w Polsce parki, gdzie pozyskuje się dużo drewna. Na przykład 

Wielkopolski Park Narodowy miał większe pozyskanie drewna niż Lasy 

Państwowe. Oczekujemy od BPN nie tylko certyfikatu a np. i zgody na spływy 

kajakowe, żeby razem zrobić coś, o co nam chodzi. W Szwajcarii np. Parki 

uczestniczą w budowie tunelu, skoczni itp. W Polsce ochrona przyrody jest 

mało przyjazna dla człowieka. Jaka będzie komisja zależy od tego, kto ją 

powoła. 

13. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN stwierdziła, że powołanie komisji do 

spraw ochrony środowiska to sprawa rządu. BPN nie jest zamknięty. Północna 

część parku jest otwarta, można zbierać runo. Zamknięty jest Rezerwat ścisły. 

14. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy pytał, czy będą środki na dokarmianie 

żubrów? 

15. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN odpowiadając na pytanie Pana Wójta 

poinformowała, że nie udało się pozyskać środków na ten rok, zrobią wszystko, 

żeby były kontraktacje w roku przyszłym. 

16. Pan Jerzy Ługowoj – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Browsk w 

Gruszkach w nawiązaniu do głosów przedmówców mówił, że w parkach 

narodowych jest kategoryzacja. BPN należy do II kategorii i jest tu sporo 

zakazów. Najwięcej się robi w parku należącym do V kategorii. Wyraził 

nadzieję, że pani dyrektor Pabian będzie kontynuowała myśl Pana Czesława 

Okołowa na temat zarządzania parkiem i ochrony przyrody. Leśnicy działają na 

podstawie wielu ustaw innych niż Park. Podkreślił, że to dobrze, ze pani 

dyrektor BPN chce współpracy. 

17. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN uważa, że na dole można zrobić 
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więcej, unosząc się nad polityką. Proponowała zacząć od wspólnych, małych 

projektów, które będą budować też wzajemne zaufanie. 

18. Pan Leon Chlabicz – radny ze wsi Narewka mówił, że ochrona przyrody ma 

odbicie w otoczeniu. Skutki działalności odbijają się na gminach i miastach. 

Miasto Hajnówka jest jednym z 3 miast najszybciej się degradujących pod 

względem ekonomicznym i społecznym. Miasto wymiera, zamiera przemysł, bo 

odcięte zostało źródło umożliwiające rozwój, a Park nie zrobił nic, żeby 

przyciągnąć ludzi np. tworząc sanatoria, miejsca wypoczynku, szeroko 

rozumianą infrastrukturę. Puszcza Białowieska - „perła” staje się coraz bardziej 

brązowa, a nie zielona. 

19. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN prosiła o szansę, żeby coś mogła 

zrobić. 

20. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, że z kontraktacji 

siana dla żubrów korzystali ci, co nie mają krów. Rolnicy, którzy zbierają siano 

na własne potrzeby zbierają z ha mniej, gdy żubry wychodzą na łąki. 

21. Pani Olimpia Pabian – Dyrektor BPN proponowała, żeby kolejną sesję Rady 

Gminy odbyć w Białowieży i całą poświęcić BPN. 

               Pan Jan Dynkowski – Powiatowy Lekarz Weterynarii w Hajnówce 

przedstawił prezentację na temat ASF na terenie powiatu. Poinformował między 

innymi, że do 23 czerwca zanotowano tylko trzy ogniska choroby u świń. Od 23 

czerwca dużo. Obecnie jest już 23 ogniska. Nie stwierdzono dzików z AFS, a 

więc chorobę przenosi człowiek, a nie dzik. Omówił między innymi: 

- okres inkubacji i objawy choroby, 

- sposoby zakażenia, 

- czynniki przenoszenia się choroby,  

- przeżywalność wirusa w produkcie /przykłady/, 

- niezbędne do wykonania czynności przeciwepizootyczne i administracyjne w 

ognisku, 
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- ubój na własny użytek, 

- bioasekuracja /wymagania/, 

- maty, 

- rejestracja stad świń, 

- obowiązek zgłoszenia zachorowania i padnięcia świń. 

Poinformował, że w Gminie Narewka w sierpniu br. było zarejestrowanych 14 

gospodarstw posiadających trzodę chlewną. 

          Następnie głos zabrał Pan Mikołaj Janowski – Kierownik Zespołu 

Doradztwa Rolniczego w Hajnówce, który poinformował, że udzielają 

wszelkich informacji na temat ASF. 

 Aktualnie można składać wnioski na przekazanie małych gospodarstw na 

powiększenie gospodarstwa. Dofinansowanie 120% dopłaty obszarowej. Mówił, 

że największym poza dzikiem nosicielem ASF jest wilk, który dziennie może 

pokonać ok. 100 km.  

Jeżeli będzie modernizowana droga wojewódzka Nr 687 to nawierzchnia drogi 

wojewódzkiej od Lewkowa Nowego w stronę Bondar nie będzie remontowana. 

Droga wojewódzka Nr 687 jest na 8 miejscu do przebudowy, a środków ma 

wystarczyć na 10 dróg. Zakończenie przebudowy drogi planowane jest na 2018 

r. Koszt budowy to ok. 100 mln zł. Mogą być problemy z dofinansowaniem 

budowy dróg ze środków Unii Europejskiej po wyjściu Wielkiej Brytanii z Unii. 

Radni Sejmiku Województwa Podlaskiego podjęli uchwałę o przyjęciu drogi 

Siemianówka – Tarnopol na drogi wojewódzkie. Zarząd Województwa będzie 

chciał przebudować tą drogę razem z przebudową drogi Nr 687. Koszt to ok. 20 

mln zł. 

Pan  Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy poinformował, że został zamieszczony 

komunikat o wyłożeniu do wglądu na 21 dni Obwieszczenia Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska w Białymstoku z dnia 28 września 2016 r., w 

sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 
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przedsięwzięcia pn.: „Budowa i rozbudowa drogi wojewódzkiej Nr 687 wraz z 

drogowymi obiektami inżynierskimi i niezbędną infrastrukturą techniczną na 

odcinku Juszkowy Gród – Zwodzieckie wraz z obejściem m. Bondary, m. 

Lewkowo Nowe i m. Narewka.” Następnie będzie ZRID. Proponował wspólnie 

czynić starania, żeby przebudowa drogi wojewódzkiej znalazła się w budżecie 

roku przyszłego. 

Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka mówił o potrzebie  

zlikwidowania 3 przełomów na ul. Hajnowskiej w Narewce – drodze 

wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od mostu na rz. Narewka do skrzyżowania z 

ul. Białowieską. 

Do punktu 3 - ochrona zdrowia na terenie gminy. 

              Informację o ochronie zdrowia na terenie gminy przedstawił Pan 

Mikołaj Wappa – Kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Narewce. 

              /informacja – zał. Nr 2 – w załączeniu/ 

W dyskusji głos zabrali: 

1. Pani Anna Gresiuk – radna ze wsi Siemianówka pytała, dlaczego karetka 

pogotowia ratunkowego przyjeżdżająca do chorego po godz. 18:00 pobiera 

opłatę 130 zł? 

2. Pan Mikołaj Wappa – Kierownik GOZ odnosząc się do głosu Pani radnej 

poinformował, że są dwie instytucje tj. Stacja Pogotowia Ratunkowego i jest 

karetka ZOZ funkcjonująca po godzinie 18:00. Karetkę wyjazdową obsługuje 

lekarz pracujący w ambulatorium. 

3. Pani Izydora Dudar – rzecznik prasowy ZOZ uzupełniając wypowiedź Pana 

Kierownika GOZ stwierdziła, że Pogotowie nie podlega ZOZ. Karetka ZOZ 

wyjeżdża do pacjentów po godz. 18:00. 

               Rada Gminy przyjęła informację o ochronie zdrowia na terenie gminy. 
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Do punktu 4 - działalność OSM w Hajnówce na terenie gminy Narewka. 

               O działalności OSM w Hajnówce poinformował Pan Mikołaj Czurak – 

Kierownik Skupu OSM. Poinformował on miedzy innymi, że na terenie Gminy 

Narewka OSM kupuje 2,7 % ogółem skupowanego mleka. Dostawców jest 13 w 

1 zlewni /w Siemianówce/, 2 punkty zbiorcze odbioru w gospodarstwie. Od 16 

dostawców mleko jest odbierane z gospodarstwa. Spółdzielnia produkuje sery, 

twarogi, masło, sery dojrzewające. W roku ubiegłym sprzedawali mleko na 

Białoruś, ale teraz nie, bo to już się nie opłaca. W dniu dzisiejszym jest 

spotkanie na temat nowoczesnej instalacji chłodniczej w spółdzielni. Unia 

Europejska wykupiła 350 ton mleka w proszku i 300 tys. ton masła. Za 

przechowywanie tych produktów zakłady mają płacone. W sierpniu br. OSM 

podniosła cenę skupu mleka o 0,04 zł i mają zamiar podnieść też cenę we 

wrześniu. Kryzys w mleczarstwie nie kończy się, na rynku światowym mleka 

jest za dużo. 

                   W dyskusji głos zabrali: 

1. Pani Jadwiga Karpiuk – Redaktor Gazety „Nad Narewką” pytała ile obecni 

płaci OSM dostawcy za litr mleka? 

2. Pan Mikołaj Czurak – Kierownik Skupu OSM odpowiadając na pytanie 

przedmówcy poinformował, że cena skupu litra mleka jest od 0,80 do 1,17 zł. 

3. Pan Stanisław Sadowski – radny ze wsi Tarnopol mówił, że dostawców 

ubywa, gdyż szkody w uprawach wyrządzają żubry, dziki, cena jest 

nieopłacalna i rolnicy się starzeją. 

4. Pan Mikołaj Czurak – Kierownik Skupu OSM poinformował, że średnia 

wieku dostawcy mleka to ponad 50 lat. 

5. Pani Jadwiga Karpiuk – Redaktor Gazety „Nad Narewką” pytała, czy 

ograniczenie produkcji mleka przekłada się na kondycję mleczarni? 

6. Pan Mikołaj Czurak – Kierownik Skupu OSM w nawiązaniu do głosu 

przedmówcy stwierdził, że w Polsce są małe podmioty, w świecie duże. 
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            Rada Gminy przyjęła informację o działalności OSM w Hajnówce na 

terenie Gminy Narewka. 

            O godz. 12:30 przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w 

obradach, która trwała do godz. 12:50. 

Do punktu 5 - informacja o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2016 r. 

             Informację o realizacji budżetu gminy w I półroczu 2016 r. przedstawił 

Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

             /wystąpienie P. Wójta –zał. Nr 3, informacja – zał. Nr 4 – w załączeniu/ 

Do przedstawionej informacji żadnych uwag nie wniesiono i jednomyślnie 

przyjęto. 

Do punktu 6 - zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na 

lata 2016 – 2031. 

               Propozycję zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka 

na lata 2016 – 2031 przedstawił Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

Do przedstawionej propozycji zmian WPF radni żadnych uwag nie wnieśli. 

               Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Narewka na lata 2016 – 2031. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

               u c h w a ł ę  Nr XVI/112/16  

 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Narewka na lata 

2016 – 2031 

- stanowiącą zał. Nr 5 

Do punktu 7 - zmiany w budżecie gminy na 2016 r.  

                  Propozycję zmian w budżecie gminy na 2016 r. przedstawił Pan 

Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 
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Do przedstawionej propozycji zmian w budżecie żadnych uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Marcin Niedźwiedź poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

               u c h w a ł ę  Nr XVI/113/16  

 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 r. 

- stanowiącą zał. Nr 6 

Do punktu 8 - powzięcie uchwał. 

               Wszystkie projekty uchwał w tym punkcie porządku dziennego 

kolejno przed poddaniem danego projektu pod głosowanie przedstawiał, 

omawiał i uzasadniał Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy. 

                Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat 

łączony. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

                u c h w a ł ę  Nr XVI/114/16  

w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli realizujących etat 

łączony 

- stanowiącą zał. Nr 7 

                 Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości.  

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

14 głosami – za, O – przeciw, 1 – wstrzymujący się powzięła: 

                u c h w a ł ę  Nr XVI/115/16  

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 



 

16 

- stanowiącą zał. Nr 8 

                Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

                u c h w a ł ę  Nr XVI/116/16  

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2017 r. 

-stanowiącą zał. Nr 9 

                Po wyjaśnieniu projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w dyskusji 

ustalono, że z projektu uchwały wykreślony zostaje punkt 2 w § 1. 

                 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projektu uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego /bez punktu 2 w § 1/. 

W zarządzonym głosowaniu, w którym udział wzięło 15 radnych, Rada Gminy 

15 głosami – za, O – przeciw, O – wstrzymujących się powzięła: 

                u c h w a ł ę  Nr XVI/117/16  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego 

-stanowiącą zał. Nr 10 

Do punktu 9 - sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między XV 

a XVI sesją Rady Gminy. 

                   Wójt Gminy Pan Mikołaj Pawilcz przedstawił sprawozdanie z 

działalności w okresie między XV a XVI sesją Rady Gminy. 

                   /sprawozdanie – zał. Nr 11 – w załączeniu/ 

Pan Wójt pytał radnych, czy może głosować za restrukturyzacją Ceramiki 

Budowlanej? 

Poinformował, że w styczniu ogłoszony będzie konkurs na odnawialne źródła 
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energii – panele fotowoltaiczne na domach. Prosił sołtysów, żeby informację tą 

rozpropagowali w terenie, wśród mieszkańców. Chętni powinni zgłosić się do 

Urzędu Gminy. Koszt to ok. 24 tys. zł, z czego 85 % środki unijne.  

Do punktu 10 - odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 

                  Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych udzielił Pan Mikołaj 

Pawilcz – Wójt. I tak: 

- w dniu wczorajszym gminne drogi żwirowe były równane i od jutra znowu 

będą, 

- na temat poprawy nawierzchni drogi wojewódzkiej i przebudowy drogi 

wojewódzkiej informacji udzielił radny Sejmiku, 

- wniosek o wycięcie zakrzaczenia przy drodze do Guszczewiny zostanie 

przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- chodnik przy drodze w stronę Janowa tam gdzie są krawężniki zostanie 

ułożony w okresie wiosennym, 

- w sprawie naprawy podjazdu dla niepełnosprawnych w GOZ deklaruje 

współpracę, 

- gałęzie drzew przy Gminnym Ośrodku Zdrowia zostaną podcięte, 

- zaproszono przedstawicieli /3 osoby/ Cegiełek na spotkanie w sprawie sytuacji 

tam panującej, ale do spotkania nie doszło. W drugim terminie przyszła tylko 

Pani Kierownik. To nie my tworzyliśmy zespół. Członkowie zespołu sami 

powinni się dogadać z instruktorem. Jeśli on „psuje” sytuację można go 

zwolnić. Można też powiedzieć, żeby nie przyjeżdżały osoby z Hajnówki. Po 

powrocie zespołu z wyjazdu do tematu wrócimy, 

- sprawę oświetlenia PRONAR raz jeszcze przekażemy do tej firmy, 

- zakrzaczenie przy drodze Pręty – Pasieki zostanie wycięte, 

- wniosek o wycięcie zakrzaczenia przy drodze Pręty – Zabrody zostanie 

przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, 

- wniosek o naprawę nawierzchni drogi wojewódzkiej przy przejazdach 
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kolejowych na terenie gminy zostanie przesłany do PKP PLK w Białymstoku, 

- wniosek o podsypanie drogi ze Skupowa do Bernackiego Mostu przekaże 

ustnie Panu Nadleśniczemu Nadleśnictwa Browsk w Gruszkach, 

- zostanie wykonany wjazd na posesję Pana Grzegorz Siemakowicza /położona 

będzie i zasypana rura przepustowa/, 

- gałęzie wierzby przy drodze z Kapitańszczyzny do Baczyńskich zostaną 

podcięte, 

- wniosek o prawidłowe oznakowanie Podlaskiego Szlaku Bocianiego zostanie 

przesłany do PROT w Białymstoku. 

Do punktu 11 - wolne wnioski. 

                  W wolnych wnioskach głos zabrali: 

1. Pan Mirosław Kulbacki – radny Rady Powiatu mówił, że mija 5 miesięcy od 

kwietniowej sesji Rady Powiatu, na której chciano odwołać Starostę. Nie 

odwołano. Starosta odwołał zarząd i teraz jest zwykłym radnym. Poinformował, 

że Pan Starosta złożył wniosek na scalenie gruntów na 3 obrębach geodezyjnych 

na terenie Gminy Narewka. Od mieszkańców Krynicy wpłynął wniosek o 

przebudowę drogi Narewka – Bernacki Most – Krzywiec. Będzie czynić 

starania, żeby został opracowany projekt na przebudowę tej drogi, jeśli będzie 

wsparcie finansowe z Lasów. Przebudowa drogi wojewódzkiej jest w ostatniej 

decydującej fazie i trzeba, aby radni wojewódzcy czynili starania, żeby 

przebudowa drogi stała się faktem. Rada Powiatu na sesji podjęła uchwałę w 

sprawie przekazania drogi powiatowej Siemianówka – Tarnopol na drogę 

wojewódzką. W kwietniu składał interpelację na temat wycinki suchych drzew 

w Lewkowie Nowym. Ze względu na okres lęgowy ptaków nie zostało to 

wykonane. Przypomni o tym wniosku Pani Kierownik ZDP.  

Rada Powiatu zadecydowała o przeznaczeniu z budżetu gminy 200 tys. zł na 

przebudowę drogi w Grodzisku. 

                 Radni odpowiedzieli twierdząco na pytanie Pana Wójta czy może w 
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sądzie głosować za restrukturyzacją Ceramiki Budowlanej. 

2. Pan Mieczysław Gryc – sołtys sołectwa Narewka wnioskował o 

zlikwidowanie 3 przełomów na ul. Hajnowskiej w Narewce – drodze 

wojewódzkiej Nr 687 na odcinku od mostu na rz. Narewka do skrzyżowania z 

ul. Białowieską. Mówił, że chodnik przy drodze do Janowa przynajmniej po 

jednej stronie jest potrzebny, gdyż po modernizacji drogi do Białowieży ruch na 

niej będzie duży. 

3. Pan Władysław Gryka –prowadzący działalność agroturystyczną w Suszczym 

Borku poinformował o swojej działalności, posiadanej bazie turystycznej /20 

pokoi/, wypieku chleba /jego chleb razowy dostał nominację na najlepszy chleb 

na Podlasiu/, muzeum wypieku chleba. Mówił, ze stara się jak najlepiej 

prezentować gminę. Bierze udział w imprezach organizowanych w skansenie 

białostockim i w konkursach kulinarnych „Podlaskie smaki”. O jego kwaterze i 

działalności wie więcej ludzi z innych stron Polski niż z terenu gminy. Pytał, 

czy będzie budowana świetlica wiejska w jego sołectwie? Uważa, że do tego 

celu nadawałaby się „carska koszarka” w Suszczym Borku, która w tej chwili 

jest zamieszkała. Jego budynek może służyć wszystkim. Zwrócił uwagę, że 

często nowa architektura budowlana nie pasuje do architektury przy 

puszczańskich wsi. Pytał, czy mamy na to wpływ? 

Wręczył Pani Dyrektor Zespołu Szkół chleb własnego wypieku. 

Podkreślił, że turyści szukają jedzenia wiejskiego. 

4. Pan Jerzy Chodakowski – sołtys sołectwa Krynica zgłosił wniosek do radnych 

Rady Powiatu o modernizację drogi Narewka – Krzywiec. Pytał, kiedy będzie 

wybudowane miejsce ogniskowe w Krynicy? Wnioskował o wyrównanie drogi 

Krynica – Krzywiec. 

5. Pan Władysław Gryka – ze wsi Suszczy Borek zaprosił wszystkich do swojej 

kwatery na warsztaty wypieku chleba. 

6. Pan Paweł Trusiewicz – sołtys sołectwa Mikłaszewo wnioskował o wycięcie 
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zakrzaczenia przy drodze na kol. k. P. Białobrzeskiej i przy drodze na kol. do P. 

Siemieniaki. 

7. Pan Mikołaj Kardasz – sołtys sołectwa Siemianówka zgłosił potrzebę 

uprzątnięcia śmieci przy wieży widokowej w Siemieniakowszczyźnie. 

8. Pan Mikołaj Pawilcz – Wójt Gminy odnosząc się do głosów wolnych 

wnioskach poinformował: 

- wniosek o zlikwidowanie przełomów na ul. Hajnowskiej w Narewce zostanie 

przesłany do Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

- była zgłoszona Panu Staroście propozycja wpisania modernizacji drogi 

Narewka – Krzywiec do programu z Lasami Państwowymi, 

- złożony został wniosek o dofinansowanie budowy miejsca ogniskowego, 

- wniosek o wyrównanie drogi Krynica – Krzywiec zostanie przesłany do 

Zarządu Dróg Powiatowych, 

- zakrzaczenie przy drogach na kol. w Mikłaszewie zostanie wycięte, 

- śmieci przy wieży widokowej zostaną uprzątnięte, 

- architektura wiejska może być opisana w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego, inwestor nie ma jednak obowiązku 

zachowania wzorca. 

                 Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy 

pan Andrzej Marcin Niedźwiedź zamknął o godz. 14:20 obrady XVI sesji Rady 

Gminy i podziękował zebranym za udział. 

                 Na tym protokół zakończono. 

Do protokołu dołączono 11 załączników. 

Protokolant:                                                 Przewodniczący Rady Gminy 

N. Kiczkaluk                                                 Andrzej Marcin Niedźwiedź 

podinspektor 

 


